
2014D35297 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

In de vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport bestond er 
bij enkele fracties behoefte een aantal vragen en opmerkingen voor te 
leggen aan de Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport over de 
brief van 1 september 2014 inzake de Voorhang verdaging toepassing 
macrobeheersinstrument (mbi) medisch specialistische zorg 2012 en 2013 
(Kamerstuk 29 248, nr. 271). 

De voorzitter van de commissie,
Lodders 

De griffier van de commissie,
Teunissen 
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Inbreng SP-fractie 

De leden van de SP-fractie hebben met zorg kennis genomen van de brief 
van de regering met betrekking tot de verdaging van de toepassing van 
het macrobeheersinstrument (mbi). Zij vragen opheldering met betrekking 
tot de onderstaande punten. 
Zij constateren dat chaos en gebrek aan inzicht in de kosten inherent is 
aan de wijze van financiering. Wanneer is de Minister nu in staat 
duidelijkheid te geven over de jaarrekeningen van de ziekenhuizen? Deze 
leden herinneren de Minister eraan dat het doel van het introduceren van 
DBC’s en DOT’s onder andere was om meer transparantie te geven. 
Wanneer kan de Minister die helderheid eindelijk geven, of is de Minister 
inmiddels bereid toe te geven dat chaos inherent is aan deze betalings-
wijze? Tevens merken zij op dat er nog geen reactie van de Minister is op 
de schriftelijke inbreng van de commissie VWS op haar brief van 22 mei 
2014 (32 620, nr. 117). Wanneer kan de beantwoording worden verwacht? 

De leden van de SP-fractie merken op dat ten opzichte van de brief van de 
Minister van 22 mei 2014, waarin nog gesproken wordt over een 
verschuiving naar februari 2015, nu al weer gesproken wordt over het 
eerste kwartaal van 2015. Dit is mogelijk wederom het doorschuiven van 
de deadline, zo constateren deze leden. Zij vragen of er nog meer 
vertraging te verwachten valt. Wanneer is de Minister nu in staat eindelijk 
duidelijkheid te verschaffen? Zij vragen of het alsmaar doorschuiven van 
de afrekeningen van het mbi ziekenhuizen in financiële problemen brengt. 
Het is hen bekend dat de Minister van mening is dat ziekenhuizen failliet 
moeten kunnen gaan. Maar geldt dit ook wanneer dit het gevolg is van de 
chaos in de financieringswijze? Heeft de Minister ook overleg gehad heeft 
met de banken en accountants van de ziekenhuizen, en wat is de reactie 
op het uitblijven van duidelijkheid rondom de financiële situatie? 

Inbreng CDA-fractie 

De leden van de CDA-fractie hebben kennisgenomen van het voornemen 
om de mbi- afrekening van het jaar 2012 en 2013 te verplaatsen van eind 
2014 naar het eerste kwartaal van 2015. Zij hebben hier enkele vragen 
over. 

De verdaging van de toepassing van het mbi heeft te maken met de 
aanpak van de jaarrekeningenproblematiek. In de brief van 22 mei 2014 
(32 620, nr. 117) geeft de Minister aan dat de al lopende controles door 
zorgverzekeraars over de jaren vóór 2012 uiterlijk 1 september 2014 
zouden zijn afgerond. Zorgverzekeraars en instellingen zouden ook 
uiterlijk 1 september 2014 een gezamenlijke aanvraag bij de Nederlandse 
Zorgautoriteit (NZa) aanleveren met betrekking tot de afwikkeling van het 
transitiemodel. De leden van de CDA-fractie vragen of deze deadlines 
volledig gehaald zijn door alle betrokkenen. 
In de bijlage van de brief van 22 mei jl. meldt de Minister dat de periode 
1 september tot en met 1 november wordt gebruikt om, met inachtneming 
van de contractafspraken, nadere afspraken tussen zorgaanbieder en 
zorgverzekeraar te maken over feitelijke terugbetalingen op basis van de 
uitkomsten van het aanvullend omzetonderzoek. Zorgaanbieders die 
reeds voor 1 september gereed zijn met het aanvullende controleon-
derzoek kunnen het overleg met de zorgverzekeraars over terugbetalingen 
ook eerder starten. De leden van de CDA-fractie vragen hoe het met deze 
overleggen staat. Is de Minister er van overtuigd dat alle overleggen voor 
1 november afgerond kunnen worden? 
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In de bijlage van de brief van 22 mei meldt de Minister tevens dat – 
ondanks dat dit onwenselijk is – het mogelijk is dat instellingen zich zullen 
onttrekken aan het onderzoek. De leden van de CDA-fractie vragen of er 
instellingen zijn die zich hebben onttrokken aan het onderzoek. Zo ja, kan 
de Minister aangeven welke instellingen dat zijn, en welke consequenties 
dit voor de betreffende instellingen kan hebben? 

De aanpak van de jaarrekeningenproblematiek houdt al bij al een strak en 
bijzonder ambitieus tijdpad in tot aan 15 december 2014. De leden van de 
CDA-fractie vragen of de Minister kan garanderen dat wat haar betreft de 
aanpak nog steeds op schema ligt. 

In de brief van 22 mei 2014 geeft de Minister aan dat de afrekening van 
het mbi 2012 en 2013 zal worden verschoven naar februari 2015. Nu 
schrijft de Minister dat deze afrekening verschoven wordt naar het eerste 
kwartaal van 2015. De leden van de CDA-fractie vragen of het nog steeds 
de bedoeling is om de afrekening in februari plaats te laten vinden, of dat 
de Minister hiermee alvast voorsorteert op (enig) uitstel. 

De definitieve jaarafrekening van het BKZ vindt op het moment ongeveer 
plaats op t+3. De Minister heeft in haar tussenrapportage informatievoor-
ziening zorg van 18 juli 2014 (32 620, nr. 130) aangegeven dat de defini-
tieve cijfers, dat wil zeggen de informatie die gebruikt moet worden voor 
de risicoverevening en voor de bepaling van de eventuele inzet van het 
mbi, sneller dan nu beschikbaar moeten komen. De Minister gaat er 
daarbij vanuit dat dit op termijn uiterlijk voor december t+1 mogelijk moet 
zijn. De leden van de CDA-fractie vragen wat het verplaatsen van de 
mbi-afrekening van het jaar 2012 en 2013 betekent voor de termijn van de 
definitieve jaarafrekening van deze jaren. 

Inbreng D66-fractie 

De leden van de D66-fractie hebben kennis genomen van de voorge-
nomen aanwijzing van de Minister om de mbi-afrekening van het jaar 
2012 en het jaar 2013 te verplaatsen van eind 2014 naar het eerste 
kwartaal van 2015. Deze leden constateren dat dit volgens de Minister 
noodzakelijk is, omdat de uitkomsten van de omzetonderzoeken door 
ziekenhuizen die in het kader van de jaarrekeningenproblematiek worden 
uitgevoerd pas eind 2014 bekend zijn. Deze leden hebben daaromtrent 
nog enkele vragen en opmerkingen. 

De leden van de D66-fractie vragen de Minister aan te geven op welke 
datum de uitkomsten precies bekend zijn. Zij vragen ook of het waar is dat 
verwacht wordt, dat de ziekenhuizen zo’n € 125 miljoen moeten terugbe-
talen.1 Indien dit het geval is, vragen deze leden in welke mate dit 
gevolgen heeft voor de liquiditeitspositie van de ziekenhuizen. Deze leden 
vragen of die € 125 miljoen alleen foute declaraties omvatten, of dat er 
ook fraude aan het licht is gekomen. Is in dit bedrag de € 24,6 miljoen aan 
te veel gedeclareerde zorg van het St. Antonius Ziekenhuis meegenomen? 
Hoe wordt het Openbaar Ministerie nu betrokken bij de uitkomsten van de 
omzetonderzoeken? Heeft het St. Antonius Ziekenhuis de € 24,6 miljoen 
aan te veel gedeclareerde zorg inmiddels terugbetaald aan de 
verzekeraars? 

De leden van de D66-fractie vragen ook of inmiddels is gestart met het 
uitvoeren van de motie-Bruins Slot/Pia Dijkstra (Kamerstukken II, 
2013/2014, 28 828, nr. 66), die de regering vraagt zich ervoor in te zetten 

1 Skipr, 26 september 2014, «Effect onterechte declaraties op ziekenhuizen is gering»
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dat ook de gedupeerde patiënten die zich niet zelf melden, het onterecht 
betaalde eigen risico terugkrijgen.
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